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Febr-April 2021 

General forsamling blev udsat flere gange grundet forsamlingsforbud udløst af Corona. Bestyrelsen 

vægtede at kunne mødes fysisk i stedet for at afholde den on-line/virtuelt. Den blev afholde i april. 

Starten og slutningen af 2021 var delvist præget af Corona restriktioner, men det gik og vores medlemmer 

havde god forståelse for det. 

Distance stævnet i Påsken blev desværre endnu en gang aflyst i 2021, men det planlægges med i 2022. De 

indledende forberedelse er lavet. 

 

Maj 

Opstart af forældre ridning. Målet var en fælles tur til Vesterhavet på lejede heste. Det blev taget godt i 

mod. Der var undervisning fredag eftermiddag ca 4 gange før sommerferie og 3 gange efter sommerferie 

inden turen til Vesterhavet i oktober. Der var god opbakning til det, og de havde en hyggelig tur. 

Fast staldmand Niels Åge meddelte at ville gå på pension til Oktober. Vi fik Mette i arbejdsprøvning og 

hjælp til staldarbejde. Vi har været meget tilfredse med Mette og planlægger med fast ansættelse af 

hende. 

Der var udskiftning af undervisere. Vi sagde farvel til Antje og AK. Rikke overtog undervisning tirsdage og 

torsdage. Vi var glade for samarbejdet. 

Der er godt booket på undervisning. Elever kommer fra Sdr. Felding, Kibæk, Borris, Skarrild, Videbæk, Tarm. 

 

Juni 

Rytterlejr for de øvede ryttere. Tilbagevendende at det er er første weekend i skolens sommerferie. God 

opbakning til det og nogle hyggelige dage. 

Desværre opsagde Rikke jobbet som underviser. Vi skulle finde nye til efter sommerferien 

 

Juli 

Clio var på sommergræs ved Maggie. Det var godt til hende. Tak for den mulighed for Clio. 

Fold 3+4+5 blev sprøjtet for Engbrandbærer og skræpper. Mange tak for hjælpen med dette til Peter. Det 

hjalp godt på fold 6, da den blev sprøjtet året før.  

Mette (stald-hjælper) kalkede rød stald for os. Det plejer at varetages af bestyrelse og opstaldere. Det var 

en stor hjælp. Mange tak for det. 



Indkøb af anden havetraktor, da den gamle ikke kunne klippe mere. Den blev indkøbt for klubben egne 

midler. 

August 

Skille væg mellem bokse i rød skal blev fjernet så boksen kan benyttes til opstaldning eller opbevaring af 

hø/wrap. De tidligere bokse var ret små efter de nye boks regler. Gulv i den nye boks samt i laden blev 

repareret. Mange tak for hjælpen til dem der bidrog til dette. 

Rie startede som ny underviser om tirsdagen. Nanne trådte til endnu engang og varetog undervisning om 

torsdagen.  

Vi opstartede at give en konfirmations hilsen fra klubben med et gavekort til kiosken. 

Der blev afholdt rytterlejr for mikro/let-øvede ryttere. Der var fin tilslutning til det. Junior udvalget stod for 

det og klarede det super fint med hjælp fra Maggie. 

Reparation af port i hvid stald ud mod vejen. Porten var doneret til klubben og vi finansierede selv at få den 

installeret af lokal tømre. 

Vi fik 50000kr fra SparNord fonden til indkøb af ny traktor. De 30000kr vi havde fået fra DGI/DIF skulle være 

brugt inden udgangen af aug (½år fra uddelings tidspunkt). Med meget hjælp fra Niels Åge lykkedes det at 

finde en 26hk kompakt traktor (demo) ved Vinderup Maskinstation som vi købte. Vi fik en god købs og 

sevice aftale med dem og en god traktor. Den blev desuden finansieret af salg af gammel jern 8000kr og 

salg af gammel traktor 8000kr. Vi benyttede Anne Mette Fjord til fonds ansøgninger til ny traktor. Det var 

en god ordning, som vi gerne bruger igen til større projekter. 

 

September 

Automatisk vandings system blev installeret i ridehallen. Det er finansieret fra Fonden af 1844 med 12000kr 

(bevilliget i 2020). Klubben dækkede selv installation og udskiftning af alle dyser. 

Indkøb af nye spring bomme, så der kan blive suppleret op. De mangler dog stadig at blive malet færdige. 

Desuden blev eksisterende spring-fyld repareret så det blev mere anvendeligt. 

 

Oktober 

Heidi overtog undervisning om torsdagen. Nanna var back-up i tilfælde af sygdom eller lign. 

Ny elevhest Kinga blev købt og kom til klubben. Det var et sats, da vi ikke vidste meget om hende. Hun var 

lige importeret fra Ungarn. Vi var indstillet på at der skulle bruges noget tid på at få hende startet op. Det 

er svært at købe nye elevheste. Priserne er høje, der handles hurtigt og det kan være svært at komme i 

betragtning som rideklub. Vi fik tilskud til indkøbet af hende fra Fonden af 1844 (15000kr), som blev tildelt i 

dec.  

Fælles tur til World Cup i Herning i uge 42. God tilslutning og hyggelig dag. 

Vesterhavs tur, hvor elever og forældre havde en hyggelig dag ved Hvide Sande med ridning på stranden. 

Der var ca 20 tilmeldte og de blev opdelt i hold afhængigt af deres rideniveau. 



Niels Åge overgik til pension. Vi har lavet aftale om at han fortsætter i klubben men på færre timer. Mette 

er fortsat i klubben og glad for at være hos os. Hun varetager staldarbejdet og Niels Åge vedligehold mv.  

Vi havde tilsyn fra Fødevareregionen ang. vores kiosk drift. Det er 5år siden at der sidst var tilsyn, men i 

2021 kørte der en kampagne med fokus på dette område. Det gik fint. Vi blev vejledt i nogle ting og bl.a at 

være bedre til at holde løbende dokumentation af rengøring og kontrol af temperatur i fyser/køleskab. Især 

ifm. arrangementer, hvor vi har salg fra kiosken. 

 

November 

Vi havde klubstævne med fin tilslutning. En hyggelig dag med fin stemning. 

Vi havde voksen julefrokost med mad fra Troldhede hallen. Det fungerede rigtig fint og det var en hyggelig 

aften. Dagen efter havde junior udvalget arrangeret Juleklip/julefrokost for eleverne. Det gik også godt.  

På kommunens forespørgsel blev der byttet rundt på fold arealer ved Svanholm sø. Det skete i forlængelse 

af at Søgaarden blev solgt og kommunen valgt at etablere mere skov og bl.a. hundeskov på de arealer de fik 

retur da lejemål blev ophævet. Vi vurdere at vi har fået et bedre stykke jord, men det skal tilpasses at være 

foldareal. 

Søgaarden har tidligere været behjælpelige med tømning af mødding. Klubben skulle finde en anden 

løsning ifm. med at Søgaarden blev slogt. Der er etableret en aftale med Vestjysk Biogas, som overtager 

vores mødding. Det fungere fint, hvor der koordineres direkte med vognmand ang. afhentning og der er 

ingen udgifter ifm. med det. Dog lidt ekstra håndtering fra staldmand ved læsning af container mv.  

Vi fik 5000kr af Elna og Hans Frederik Jensens fond til ny vippe-trillebør. 

December 

Vi havde opstaldermøde, hvor vi fik drøftet mange punkter. Det var et fint møde, dog var vi desværre ikke 

så mange. 

Junior udvalget have arrangeret at man kunne være nisse for hinanden, så rytterstuen var pyntet med 

julesokker. Desværre valgte vi at aflyse juleafslutningsarrangementet grundet Corona, hvor der skulle have 

været nisseafsløring.  

Heidi stoppede som underviser, og Nanna tog over. 

Vi havde lidt samarbejde med Kvalitetsfyrværkeri.dk (Claus Hansen) ved at gøre reklame for hans 

fyrværkerisalg, rabatter til medlemmer og donation fra salget. Klubben får nyt ur til ridehallen. 

Januar 

Der trådte nye regler i kraft ang. registrering af heste. Klubben er oprettet i CHR-registeret og vi skal 

opretholde en liste over heste i stalden og hvor de har stået før (dog kun en led tilbage) og når de tager fra 

klubben. Desuden stoppede muligheden for at udelukke heste fra konsum med udgangen af jan 2022. Alle 

klubbens heste er udelukket. Hvis de ikke er udelukket skal vi sikre sporbarhed af deres foder og der er 

mere strikse regler ang. medicinering. Dette skal vi tage højde for ifm opstaldede heste samt fremadrettet 

når nye heste kommer til. 



Undervisnings betaling og halvparts betaling blev hævet med ca 10% pr 1.feb 2022. Der er ikke været 

prisstigninger over en årrække og vi sammenlignede priser med naboklubber. 

Generelt 2021 

Der har desværre generelt været en del udskiftning i undervisere tirsdag/torsdag. Dejligt at Maggie og 

Nanna har været gode holdepunkter i det, så vi har kunnet opretholde undervisning. 

Fantastik med et aktivt junior udvalg, der har haft mange aktiviteter i gennem året. Der er generelt været 

god tilslutning til arrangementerne. De har opstarte udgivelse af klub-blad og man ser frem til næste 

udgave. 

God tilslutning til vores undervisning samt god belægning på bokse i løbet af 2021. 

Vi er fortsat på udkig efter ny elevhest og ind i mellem har det været presset at få undervisningsplanen til at 

hænge sammen især hvis elevhestene har været ramt af sygdom. Vi har været heldige at kunne låne ved 

Maggie og opstaldere, så det har kunnet hænge sammen. Mange tak for hjælpen. 

Projekter 

Ridehus tag: Det er ved at være revner i taget og vi vurdere at der skal udskiftning til. Vi har forespurgt på 

overslag/tilbud og det vil koste ca 380000kr. 

Vi vil gerne nyt hegn om udendørs bane og nyt oplag. Der skal indhentes priser og ansøges ved fonde. 

Nye flagstænger 

Nyt LED lys i ridehallen 

 

Bitten Franklin Römhild 

Formand 

Februar, 2022 


